

## Cryslers' Citizen Committee

Meeting held on Jan 10/11

At the Centre de santé de l'Estrie

Thought of the Day:

We are working together in a positive way to better our community. If we have a positive approach we will be stronger and we shall succeed. We want to promote and develop a "Sense of Community".

Presence

Denise Bourdeau ✓

Lorraine Bourdeau ✓

Alphonse Lafrance ✓

Mike Lapp ✓

Jean Larocque ✓

Simone Quesnel ✓

Martine Provost ✓

Jean-Francois Page ✓

Elaine Lavictoire ✓

Andre Lavictoire ✓

Justified absence:

Absence: Heather Hull

## Comité de citoyens de Cryslers

Réunion tenue le 10 janvier 2011

Au Centre de santé de l'Estrie

19h-21h

Pensée du jour

Nous travaillons ensemble dans une approche positive afin d'améliorer notre communauté. Si nous maintenons une telle approche nous serons plus fort ensemble et nous saurons réussir. Nous tenons à développer « un sens de communauté »

Présences

Denise Bourdeau

Lorraine Bourdeau

Alphonse Lafrance

Mike Lapp

Jean Larocque

Simone Quesnel

Martine Provost

Jean-Francois Page

Elaine Lavictoire

Andre Lavictoire

Absence motivée :

Absence non -motivée: Heather Hull

Minutes from the last meeting held on the 10<sup>th</sup> of January 2011

. Minutes of the last meeting held on January 10th, 2011

Meeting started at 19 h. Denise renewed her intention of starting on time and to end on time to keep our motivated people.

1. 2. The minutes of the last meeting and the offered agenda being accepted by Lorraine and supported by Martine.

The group welcomes Simone Quesnel and Alphonse Lafrance which agreed to join us. Thank you for having accepted! The group is now full.

Minutes de la dernière réunion tenue le 10 janvier 2011

La réunion a débuté à 19h. Denise a renouvelé son intention de débuté à l'heure et de terminer à l'heure afin de conserver nos gens motivés.

1.,2. Les minutes de la dernière réunion et l'agenda proposé furent acceptés par Lorraine et appuyés par Martine.

Le groupe souhaite la bienvenue à Simone Quesnel et Alphonse Lafrance qui ont accepté de se joindre à nous. Merci d'avoir accepté ! Le groupe est ainsi complet.

Follow up on the given tasks at the last meeting

. Lorraine spoke to Tammy McRae and to Bill McGimpsey of our plan. She thinks that Tammy seems more interested to join us.

4. André and Elaine showed us aerial photographs of the South Nation River. Very interesting! They propose that we approach the South Nation Conservation and ask them for their support in our plan. Elaine and André already assemble on a committee for this group. We offer therefore that they prepare a letter to ask them their involvement. We also ask that this letter be sent to the members in anticipation. We also suggest as measure to respect the members of the committee that any initiative is accepted by the group before being made. The members represent the group and only if they are delegated by the group should they go ahead with tasks.

5. Mike shares us a reproduced card and gives a report of our vision to the new members. He speaks to us his researches as for the involvement of servicemen and the possible expenses for a foot bridge crossing the Nation river. He also speaks about the possibility of making a small bridge on the corner of the ancient railway and of conc.10.

6. Jean-François asks us how we receive the type of meeting for this committee. It questions us and will come back to us with an example of structure of functioning.

7. Heather Hull Will present the number of persons having voted in the last election..

8. Jean took the initiative in asking the Municipality to be put on

Suivis aux tâches données

3. Lorraine a parlé à Tammy McRae et à Bill McGimpsey de notre projet. Elle croit que Tammy semble plus intéressée à se joindre à nous.

4. André et Elaine nous partage de l'information tirée de l'internet sur des photos prises de la rivière. Très intéressant ! Ils proposent qu'on approche la Société de la Nation Sud pour leur demander leur appui dans notre projet. Elaine et André siègent déjà sur un comité pour ce groupe. Nous proposons donc qu'ils préparent une lettre pour ce groupe. Nous demandons aussi que cette lettre soit envoyée aux membres au préalable.

Nous suggérons également comme mesure pour respecter les membres du comité que toute initiative soit acceptée par le groupe avant d'être faite. Les membres ne représentent le groupe que s'ils sont mandatés par le groupe.

5. Mike nous partage une carte reproduite et donne un compte-rendu de notre vision aux nouveaux membres. Il nous parle de ses recherches quant à l'implication de militaires et des coûts possibles pour un pont piétonnier traversant la rivière Nation. Il parle également de la possibilité de faire un premier petit pont peu coûteux au coin de l'ancienne voie ferrée et de la conc.10.

6. Jean-François nous demande comment nous percevons le genre de réunion pour ce comité. Il nous questionne et nous reviendra avec un exemple de structure de fonctionnement.

7. Heather Hull Données sur le nombre de personnes ayant votées sont non- reçues.

the agenda to introduce our plan. The directed date is on January 25th of this year. We admit that the date is very near. We must form a committee to work on presentation. This committee will be formed of Mike, André, Elaine and Jean. They will meet on Fridays of this week. They will have to share us their working draft. We would also like to introduce it to the Community Center so that they know our intentions. The Center will have a meeting 20 from 19 h.

The municipality would wish that we are a sub-committee of the Community centre but we want to be a separate entity. We can work with the Community Center to develop the line of step but we shall be the group who shall decide on factors encircling this plan.

We discuss factors concerning the information to be shared outside the committee and we agree not to hastily or individually reveal our plans before it is the time to share them. The group must be consulted.

9. **Martine** is ready to support in various ways. She is the person responsible for calls for the meetings.

10. Denise considers that everything is quickly moving and that we are approached by positive response around us.

We had the chance to discuss our structure. We must be better structured to assign tasks inside our group.

We therefore elected the following

\***President** for the committee, Denise Bourdeau

\***Vice-president**, Mike Lapp

\***Secretary and treasurer**, André and Elaine Lavictoire

\***Communications**, (calls Martine Provost)

\***Resource** Jean-François Pagé

**Advisers**: Lorraine Bourdeau, Alphonse Lafrance, Jean Larocque, and Simone Quesnel

11. **Simone** also suggests that we approach the Community Center to allow us to use their Internet site to make the promotion of our plans. She claims to be happy to join our group. We consider that her presence within both committee's will insure a good link of communication.

Alphonse is passionate at the idea of being part of this group and will be a representative of the citizens of Crysler

8. **Jean** a pris l'initiative de demander à la Municipalité de nous mettre à l'ordre du jour pour présenter notre projet. La date ciblée est le 25 janvier prochain. Nous convenons que la date est très près. Nous devons former un comité pour travailler sur la présentation. Ce comité sera formé de **Mike, André, Elaine et Jean**. Ils se rencontreront le vendredi de cette semaine. Ils devront nous partager leur esquisse de travail. Nous aimerions aussi la présenter au comité du centre récréatif afin qu'ils connaissent nos intentions. Le centre aura une réunion le 20 à partir de 19h.

La municipalité souhaiterait que l'on soit un sous-comité du centre communautaire mais nous voulons être une entité à part. Nous pouvons travailler avec le centre récréatif pour développer la piste de marche mais nous serons le groupe qui déciderons des modalités entourant ce projet.

Nous discutons de modalités concernant l'information à partager avec l'extérieur et nous convenons de ne pas aller de l'avant trop vite ou individuellement en dévoilant nos plans avant qu'il ne soit le temps de les partager. Le groupe doit être consulté.

9. **Martine** est d'accord avec les démarches entreprises et est prête à appuyer de différentes façons. Elle a été la personne responsable des appels pour la présente rencontre.

10. **Denise** considère que tout roule vite et que nous sommes choyés par les réponses positives autour de nous.

Nous avons eu la chance de discuter de notre structure. Nous devons être plus structuré encore et avoir des postes identifiés à l'intérieur de notre groupe.

Nous procédons donc à la nomination.

\***Présidente du comité**, Denise Bourdeau

\***Vice-président**, Mike Lapp

\***Secrétaire et trésorier**, André et Elaine Lavictoire

\***Communications**, (appels) Martine Provost

\***Personne-ressources** pour faciliter nos rencontres (environnement et autres) Jean-François Pagé  
**Conseillers**; Lorraine Bourdeau, Alphonse Lafrance, Jean Larocque, et Simone Quesnel

11. **Simone** suggère aussi que l'on approche le comité du centre pour nous permettre d'utiliser leur site internet afin de faire la promotion de nos projets. Elle se dit heureuse de se joindre à notre groupe. Nous considérons que sa présence au sein du comité du centre et de notre comité assurera un bon lien de communication.

**Alphonse** est enthousiaste à l'idée de faire partie de ce groupe qui se veut le représentant des citoyens de Crysler.

### **Distribution and description of tasks**

1. Jean-François

Study different structures of functioning.

2. André, Elaine, Jean and Mike

Work on the document of presentation. Introduce the draft to the community center and introduce the municipality on Jan 25/11.

Send a copy to the committee

Elaine to write letter to the South Nation Conservation

3. As many members as possible to attend the council meeting and bring back there impressions.

4. Denise to supply the list of E-mail addresses

Make the size of our minutes and agenda. Send a model to André and Elaine

Write minutes and next agenda.

Next meeting

• Feb 7/11

### **Distribution et description des tâches données**

1. **Jean-François**

Étudier les différentes structures de fonctionnement.

2. **André, Elaine, Jean et Mike**

Travailler sur le document de présentation. Présenter l'ébauche au comité du centre et présenter le 25 janv. à la municipalité.

Envoyer une copie au comité.

**Elaine** écrire lettre pour la Société de la rivière Nation sud

3. **Tous** Présence aux réunions du conseil en alternance autant que possible. Rapporter vos impressions.

4. **Denise** Fournir la liste des adresses courriels.

Faire le gabarit de nos minutes et ordre du jour. Envoyer un modèle à André et Elaine

Rédiger les minutes et prochaine ordre du jour.

I wish to formally request a representative from the South Nation River Conservation Authority to occasionally sit in on the Crysler Citizen Committee meetings, which are held once a month, usually the 2<sup>nd</sup> Mondays.

This is a new committee, which was formed to develop Crysler's heritage and recreational potential. The South Nation River is an essential focal point as it runs through the centre of our village and many of the committee projects will involve the South Nation River as a recreational hub.

Currently the committee's first mandate is the development of a network of Bike/Walking trails, in our area. Some of the proposed trails will either originate, or the destination point, is or along the South Nation River. These trails will be implemented in phases. In addition to the trails, our vision includes the construction of a foot bridge over the South Nation utilizing the old piers that are still standing today. (see attached images). This will connect the north & south New York Rail trail through the village.

It is important for us to have south nation representation, so we can fully understand the SNC requirements and for the SNC to understand, share and endorse our projects. A proper working relationship is essential for success of these projects.

Should you require additional information you may contact Elaine Lavictoire at (613) 987-2911 during working hours.



Village of Crysler, Ontario



View of the bridge abutments